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Kivonatos jegyzőkönyv  

a Mafitt 36. közgyűléséről 

 

 

Helyszín: Bp. Hársfa u. 47, Bélyegmúzeum 

Időpont: 2018. május 26. 10:30  

A szükséges 38 főhöz képesti határozatképtelenség miatt azonos helyszínen és napirenddel 

10:30-kor megismételt közgyűlésen a jelenléti ív szerint, személyesen jelenlevő és megha-

talmazott által képviselt Mafitt-tagok száma 27 fő volt. A meghirdetet időpontban való határo-

zatképtelenség fő oka több meghatalmazott részben előre bejelentett (Angyal Erzsébet, 

Czirók Dénes, Glatz István, és Lővei György) távolmaradása volt, mert jelenlétük esetén a 

közgyűlés 40 fővel időben megkezdhető lett volna.  

Dr. Homonnay Géza, a Mafitt elnöke megnyitotta a közgyűlést. 

Napirend előtt  

A közgyűlés résztvevői egyhangúan elfogadták az alábbiakat: 

- Levezető elnök: Homonnay Géza, a Mafitt elnöke; 

- Jegyzőkönyvvezető: Szücs Károly; 

- Jegyzőkönyv hitelesítők: dr. Révész Péter és dr. Novotny Erzsébet 

A napirend tárgyalása előtt a titkár köszöntötte az idén kerek évet betöltő jubiláns tagjainkat: 

idén  

70 éves: drs. Paul De Leeuw Van Weenen,  

80 éves:Király Tibor, Pierre Vattepain, Perneczky László és Horváth Lajos;  

90 éves: dr. Titsch Endre. 

 

A meghívóban meghirdetett napirendi pontokból a jelenlevők egy tartózkodással (Filep Lász-

ló) a következő napirendet fogadták el tárgyalásra: 

1. Díjak átadása /Dr. Homonnay Géza, elnök/ 

2. Beszámolók /az elnök, a titkár, az ellenőr, és a Gervay alapítvány elnöke/ 

3. Tagfelvétel 

4. Egyéb, határozathozatalt nem igénylő kérdések 



2 / 9 
 

A napirendi pontok tárgyalása: 

1. Díjak átadása /Dr. Homonnay Géza, elnök/ 

A Mafitt  Bér Andor filatéliai kutató és kiállítói vándordíját az előző évek díjazottaiból álló ad-

hoc bizottság javaslatára a Mafitt Elnöksége  

Szücs Károlynak 

ítéli, mind filatéliai kutatói munkássága elismeréseként, mind az elmúlt évek során hazai és 

nemzetközi kiállításokon a FIP illetékjegy (Revenue) osztályában hazai gyű jtőként elsőként 

és többszörösen elért aranyérem szintű eredményeiért. 

A Gervay Mihály Postatörténeti Alapítvány Gervay díját a magyar filatélia jó hírének öregbí-

tése érdekében jelenleg is külföldön fáradozó  

Czirók Dénes 

érdemelte ki. A laudációra és a díj átadására egy későbbi ünnepélyes alkalmat fogunk ke-

resni, még idén. 

 

2. Beszámolók1  

a) Elnöki beszámoló: 

Dr. Homonnay Géza: egy tevékeny időszakról szól a beszámoló, amelynek legfontosabb 

eseményei a következők voltak. 

Májusban Sopronban az első magyar bélyegkiadás 150. évfordulójáról emlékezetes nemze t-

közi postatörténeti szimpóziumot és kamara kiállítást rendeztünk. Nagyszerű előadásokat 

hallhattunk és a kiállítás átfogóan reprezentálta a témához tartozó magyar filatéliai korszakot 

is. Mivel ez már a 10. ilyen találkozó volt, sajnos lehet, hogy az utolsó is egyben, mert oszt-

rák partnerünk ugyanis azt jelezte, hogy a következő, két év múlva náluk esedékes találkozót 

már nem biztos, hogy meg tudják rendezni. Egyszer minden jónak vége van, úgy látszik, 

hogy ha lesz is folytatás, abban most már magunkra kell számítanunk.  

A Philatelicának az elmúlt évben első alkalommal nem kettő, hanem három, igen tartalmas 

száma jelent meg. A két nyelven is publikált, magas színvonalú újságnak igen kedvező a 

hazai és nemzetközi fogadtatása, ami jó hatással van Társaságunk ismertségére és megíté-

lésére is.  

Harmadikként említendő, hogy sokévi eredménytelenség után végre jelentős előrelépés tör-

tént a hazai bélyegvizsgálatnak a gyűjtők által régóta várt megújítása terén. Két, külföldön 

bélyegszakértői vizsgát tett tagunk egy tervezetben adaptálta a német és osztrák viszonyok 

közt egyesületi formában működő eredetiséget tanúsító vizsgálati rendszert. Elképzelésük 

egyeztetésére meghívtuk a MABÉOSZ elnökség tagjait, akik 2016 októberében támogatá-

sukról biztosították a kezdeményezést. A szervezeti megoldás elhúzódó jogi tisztázását kö-

vetően 2017 szeptemberében fogadták el az alapítók Magyar Bélyegvizsgáló Szakcsoport, 

(rövidítve MBSZ) alapszabályát, amelyhez a Mafitt elnöksége egyetértését fejezte ki. A két 

előkészítők ezután a csoporthoz való csatlakozásra hívta a jelenleg Magyarországon műkö-

dő bélyegszakértőket.  

                                                             
1  Honlapunk híreinél a meghívót kiegészítve még a közgyűlés előtt a titkári beszámoló is megismerhető volt.  
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Ami ezután történt az számunkra kissé meglepő volt, mert a MABÉOSZ, és csatlakozásra 

kért két hazai bélyegszakértő is azt kritizálta, hogy a szervezetet a kezdeményezők velük 

való egyeztetés nélkül hozták létre, valamint, hogy az szerintük függ a működésü-

ket - egyébként pusztán ernyőszervezetként támogató - Mafittól. A csoport azonban a saját 

maga által kialakított szabályok szerint ettől függetlenül már megkezdte működését, és egyre 

többen vállalnak az MBSZ szabályai szerinti eredetiségi tanúsítást. A Mafitt honlapján ke-

resztül külön menüpont létrehozásával támogatjuk internetes megjelenésüket.  

Amiben nincs előrelépés, az a Monográfia első négy, nagy munkával angolra fordított szöve-

gének lektorálása és a képek e szövegbe való beillesztése, valamint nem működik az Mono-

gráfia korszerűsítésére tervbe vett Enciklopédia projekt sem, 

2018-ra nincsenek nagyobb terveink, továbbra is kiadjuk a Philatelicát és megkezdjük egy 

esetleges 2019-es nemzetközi szimpózium előkészítését. 

Az elnök végül felkérte a jelenlevőket beszámolójához való hozzászólásra és annak elfoga-

dására.  

Filep László (aki hosszú ideje igazságügyi bélyegszakértőkét tevékenykedik) hozzászólásá-

ban azt kérdezte, hogy megvizsgálja-e még valaki a Mafitt-ban szakcsoport létrehozásának 

jogszerűségét. Szerinte, mivel az Alapszabály nem említ, ilyen szervezetet ez nem is lett 

volna jogszerűen létrehozható, és szeretné, ha megállapítást nyerne, hogy pontosan ki is a 

felelős ezért. Kifogásolta, hogy a szakcsoport létrehozásába nem vonták be, annak előkészí-

tése szerinte titokban folytak, 

Az Elnökség tagjai részéről ketten (dr, Homonnay Géza és dr. Révész Péter) azt válaszol-

ták, hogy a jogszerűséget előzetesen már körültekintően tisztázták, ezért egy újabb vizsgálat 

szerintük felesleges lenne. Az Elnökségnek joga van olyan intézkedéseket is hozni, ame-

lyeknek csak céljai szerepelnek az Alapszabályban, és nem ellentétesek annak valamely 

rendelkezésével.  

A két kezdeményező által az elnökségtől függetlenül végzett előkészületeket az elnökség a 

valós függetlenség biztosítása érdekében nem kívánta, sőt, nem is tudta volna befolyásolni. 

Mindössze két jogi végzettségű tagunk önkéntes munkájával támogatást adott ahhoz, hogy 

az alapító dokumentumok a magyar jogrenddel összhangban jöjjenek létre. E munka kifogá-

solt titkossága pedig nem állt fenn, mert ennek megkezdéséről tudott a MABÉOSZ elnöksé-

ge, a honlapunkon pedig külön hír is jelent meg róla2. A szervezet személyes indítékú táma-

dása két hazai szakértőnk Glatz István és Filep László részéről számunkra csalódást keltő 

volt. A MABÉOSZ elnöksége többször is foglalkozott az MBSZ-hez való viszonyával és en-

nek eredményeként végül idén áprilisban egy bélyegvizsgálatot általánosan támogató, elvi 

nyilatkozat adtak közre. Emellett újra kezdeményezték az NMH-nál a bélyegszakértői nyil-

vántartás állami szabályozásának visszaállítását. 

Barabássy Miklós: bár személy szerint az MBSZ létre hozásával kapcsolatban az elmúlt 

hónapok során sok támadás érte, amit nem volt könnyű elviselni, mert mindenben a jó szán-

dék vezette és változatlanul nem érzi, hogy ez ügyben bármi rosszat tett volna. 

Filep László e válaszokat nem fogadta el, és tiltakozásul bejelentette, hogy „felfüggeszti 

Mafitt tagságát” (sic!) majd elhagyta a közgyűlést. Ez idő tájt érkezett meg és csatlakozott a 

közgyűléshez dr. Nagy Ferenc, így a jelenlevők létszáma Filep László távozás ellenére emi-

att változatlan maradt. 

                                                             
2  Lásd a honlap archívumában: 2016.09.18 
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Nikodém Gabriella: 2019-re a Bélyegmúzeum a múzeum Fournier hamisítvány-

gyűjteményére alapozva tervez rendezvényt. Ha ezt összekapcsolnánk a Mafitt 2019-es 

szimpóziumával és a bélyegvizsgálók saját bemutatóival, akkor ebből egy sokakat vonzó 

rendezvény születhetne, 

Homonnay Géza: nagyszerű gondolat, idén az elnökségben foglalkozni fogunk ezzel az 

ötlettel. 

b) Titkári jelentés  

Szücs Károly: a két évvel ezelőtt öt évre megválasztott elnökség tavaly is 7 fővel működött. 

Az elmúlt évben csak három, rendszerint egy órás, határozatképes elnökségi ülést tartottunk. 

Ez kevesebb, mint a korábbi években és az ezeken való 76%-ra, kisebb mértékben szintén 

csökkent részvételi arány is az elnökség kifáradását jelzi, vagyis az aktivitás növelése érde-

kében változatlanul indokolt lenne a tisztújításkor sajnos elmaradt „vérfrissítés”.  

A tavalyi üléseken minden alkalommal részt vett ellenőrünk, és alkalmanként a Gervay Ala-

pítvány kurátora is. Az ülésekről felvett emlékeztetők - a szeptemberi utolsó kivételével 

¨napokon belül elkészültek, és tagjainkat alapszabályunk szerint a honlap híreiben értesíte t-

tük róla, hogy ezek betekintésre rendelkezésre állnak. Ezzel a lehetőséggel azonban senki 

sem élt, vagyis ez nem valós igény alapján került be az alapszabályba, 

Tálas István tagságát kérelmére az Elnökség tavaly megújította, de halálozások miatt a tag-

létszám sajnos tovább csökkent. A tiszteleti és levelező tagokkal együtt jelenleg 96-an va-

gyunk. A szavazati joggal rendelkező és ennek fejében a Philatelicát nyomtatva kézhez kapó 

tagjaink száma 75 fő. 

A tavalyi évben első alkalommal három Philatelica szám készült, és azóta is egyre több írás 

árad hozzánk közlésre. Az évi kettőnél több megjelenést a tagdíjakból rendszeresen fedezni 

nem tudnánk, de egy-egy különszám közreadása, mint tavaly is, nem jelenthet problémát. 

A honlapunk Hírek rovatában az elmúlt évben is rendszeresen és illusztráltan dokumentált, 

jól követhető volt a Mafitt minden eseménye. Az Indianapolisban élő Kőhalmi Csaba tagunk 

segítségével angolul is napra készen. Részben ennek is köszönhető, hogy a FEPA a Mafittot 

tavaly az „Az év legjobb európai filatéliai társasága” oklevéllel tüntette ki, amely a Philatelica 

év végi számában látható. 

A Monográfia és Enciklopédia projektekben tagjaink támogatásának teljes hiánya miatt előre-

lépés évek óta nem történik, pedig szükség lenne mind a szkennelt és szövegfelismeréssel 

Word formába áttett szöveg betűfelismerésének ellenőrzésére, mind a képek beszerkesztés-

re a magyar és angol fordításban egyaránt. A szervezés és technikai előkészítés a közös 

munkához évekkel korábban megtörtént, de érdemi előre haladás nincsen. 

c) Pénzügyi  beszámoló 

Szücs Károly:: a Mafitt év elején 1.543 eft, év végén 2.483 eft pénzeszközzel rendelkezett. 

Aminek fele azonban két forrásból származó céltámogatás, melynek felhasználása tavaly év 

végéig még folyamatban volt és ezért a mérlegben olyan többletként jelentkezik, ami nem 

tekinthető a saját eszközünknek. Ezt levonva, annak ellenére, hogy a soproni szimpózium-

mal jelentős költségeink voltak, tavaly év végén 1.196 eft pénzeszközzel rendelkeztünk, 

amiből leszámítva az idénre áthúzódó Philatelica 17/3 költségét, az következik, hogy pénz-

tartalékaink szintje a tavalyihoz képest gyakorlatilag változatlan. A 2017. évi mérleg és fő-

könyvi kivonat adatai szerint: 
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Főbb bevételeink ezer forintra kerekítve a következők: 

- tagdíjbevétel 517 eft (a tagdíjfizetés 95%-os volt) 

- elfekvő készletek és kiadványok értékesítése 36  eft 

Összesen 555 eft: ennyi a tényleges tavalyi bevételünk 

- célzott támogatások: Philatelic különszám, ifjúsági filatélia és magyar katalógus megjelente-

tésére: 1413 eft (ezek csak átfutnak rajtunk, nem marad belőle nálunk semmi) 

- a könyvelésben további bevétel jelentkezik a soproni hölgyprogramból (szintén átfutó tétel) 
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Kiadásaink: 

- a katalógushoz a Philatelica Hungarica Kft-nek továbbadott támogatás 787 eft (egy további 

része áthúzódik idénre) 

  soproni szimpózium: 1.024 eft (benne 216 5 eft személyi jellegű, pl. előadó, catering és a 

kirándulás ktg-e) 

- működési költség (koszorú, oklevelek papírja, nyomda) 37 eft  

- az IBK és a Bélyegmúzeum 150 éves jubileumi pályázatát 50 eft-tal támogattuk 

- a tavalyi három Philatelicára 2017-ben semmit sem kellett költenünk (a mérlegben nem 

jelentkezhet, hogy a 3. szám 206 eft költsége áthúzódott idénre, a másik két számot pedig a 

Gervay alapítvány, és dr. Nagy Ferenc adományaiból finanszíroztuk.) 

- szolgáltatások vásárlása (internet és bankköltség) mintegy 70 eft 
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Készletek: 

- az értékesítés az elenyésző érdeklődés miatt jelentéktelen; 

- bronz emlékplakettek száma változatlan; 

- sok száz darabos elfekvő könyvkészletünk könyvtáraknak számára történt ajándékozás 

folytán 100 darabbal csökkent, de ez a csökkenés nem sokat változtatott a helyzeten). 

2018-ban a két Philatelica számot finanszírozva év végén másfél millió forint egyenlegünk 

várható. Harmadik lapszám megjelenése idénre is elképzelhető, ez a beérkezett cikkek ter-

jedelmétől függ. 

d) Ellenőri beszámoló 

Barabássy Mikós:  

A tájékozódásra megkapott titkári nyilvántartásokat és a mérlegeket áttanulmányozva azokat 

rendben levőnek találta és a mérleget a közgyűlésnek elfogadásra ajánlja, 

Mint az MBSZ elnöke, a magyar bélyegvizsgálat újjászervezésével kapcsolatban hozzáfűzte, 

hogy a MABÉOSZ-szal való együttműködést kezdettől fogva fontosnak tartja, mert céljuk, 

hogy a gyűjtőknek közvetlen tanácsot adhassanak azon a helyszínen, a MABÉOSZ-ban, 

ahol a cserék és adásvételek folynak. A jövő hónapban a HUNFILÁ-n ezért saját asztallal 

jelentkeznek, ahol ingyenes tanácsadás nyújtanak az érdeklődőknek. 

e) A Mafitt Gervay Mihály Postatörténeti Alapítványának beszámolója 

Az akadályoztatás miatt távollevő kurátora, Lővei György alábbi beszámolóját a Mafitt titkára 

olvasta fel:  

„Ismét eltelt egy év és 25 évesek lettünk! Kimondani is nagy idő. A nagy célokból három te-

vékenység megmaradt: 

1. Gervay Díjak adományozása 

2. Kiadványok támogatása 

3. MAFITT munkájának elősegítése 

 
A Gervay Alapítvány önálló kutatásokat nem végez, kétévente nem mutatja be eredményeit 

kiállításon a fenti három munkát eredményesen végzi. 

A Gervay díj a MAFITT legnagyobb kitüntetése. Gyakorlatunk szerint nemcsak magyar, ha-

nem külföldön működő magyar egyesületek tagjai, szakírói vehetik át évente a díjat, ami az 

egyik legrangosabb hazai filatelista kitüntetés, amit évente egy-két fő kap meg. Szerencsére 

hivatali elődeim gondoskodtak arról, hogy az ezüstből készült plakettet adományozása az 

elkövetkező 10-15 évben ne okozzon gondot, mert még van belőle elég! 

Jó érzés tölt el minden alkalommal, amikor valaki megkeres, hogy könyvet írt és szeretné, ha 

a nyomdaköltség egy részét az Alapítvány vállalja. Az 40-50 % átvállalása komoly remélem 

komoly támogatás a könyv írójának, kiadójának. 2017-ben egy könyvet támogattunk a Gudlin 

Tamás és Csatlós Marian által jegyzett Fiókposta, Postaügynökségek bélyegzéseit bemutató 

kiadványt, katalógust. Kiadványuk komoly sikerét jelzi, hogy már átveszik „árait” az árverési 

katalógusok és ilyenkor lehet arra is számítani, hogy a gyűjtők, kiállítók átnézik gyűjteménye-

iket és ritkaságaik nem csak piacra kerülnek, hanem mások gyűjteményébe is átkerülnek.  
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A MAFITT munkáját a Philatelica újság nyomdai költsége egy részének átvállalásával segí-

tettük. 

Mondhatom, hogy munkákra felfigyelt a HUNFILA 2017 kiállítást megnyitó Kövér László 

házelnök úr is és 1.000.000,- Ft támogatásban részesítette Alapítványunkat. Ez az átfutó 

költség Szücs Károly pénzügyi bélyeg katalógusának angol nyelvű megjelenéséhez szüksé-

ges fordítás elkészítését szolgálja és a könyv angolul 2018-ban fog megjelenni. 

Az Alapítvány vagyona tisztán – a házelnök úr adományát nem számítva - 2.400.000,- Ft, 

ami biztosítja, hogy 2025, de talán továbbra is a könyvek szerzői számíthassanak bizton az 

Alapítvány támogatására és a Philatelica évi egy számának nyomdaköltsége is kifizethető 

legyen.” 

dr. Révész Péter hozzászólása: a Mafitt Gervay alapítványa „Gervay díjának” megnevezése 

alig különbözik és ezért összetéveszthető a MABÉOSZ Gervay érem kitüntetésével. Célsze-

rűnek tartaná a név megváltoztatásával ezeket jobban megkülönböztethetővé tenni. 

dr. Homonnay Géza: a beszámoló nem említi az alapítvány hamis bélyegelőtti levélgyűjte-

ményét. Ezzel hol tartunk most? 

Szücs Károly: 2017-ben ez nem gyarapodott, az utolsó vásárlás 2016.ban volt, amit a tavalyi 

beszámoló tartalmazott. A készlet valamivel több, mint 600 darab. A birtokunkban levő hamis 

levelek kezdettől fogva a honlapunkon vannak bemutatva, katalógusszám szerint rendezet-

ten.  Ez a bemutató idéntől integrálódott az MBSZ honlapján a bélyegvizsgálók vizsgálati 

területeik szerint csoportosított többi bemutató anyagával, ahol a legkülönbözőbb területek-

ről, pl. már akár a perfinekről is láthatók hamisítványok.  A bemutatás alapelve hogy ne tanít-

suk ki a hamisítókat, ezért magyarázatok helyett csak a hamis objektumok képeket láthatók. 

Ez tudatosítja a gyűjtőkben, mekkora a hamisítások miatt kárveszély reális, és ha a bemuta-

tott képeken nem ismeri fel a hamisítást, akkor bélyegvizsgálói támogatásra van szüksége, 

amikor hasonló objektumokat vásárol. 

dr. Homonnay Géza: kiváló megoldás, ezt csak támogatni lehet. 

 

2018/1 közgyűlési határozat: a beszámolókat e kiegészítésekkel a közgyűlés egyhan-

gúan elfogadta.  

 

3.  Tagfelvétel 

Szücs Károly titkár előterjeszti, hogy ifjabb Király Tibort a Mafitt tagjai közé javasolta. A jelölt 

édesapja indíttatására gyermekkora óta gyűjtő, alapos ismeretei és gyűjteményei a soproni 

megszállási felülnyomatok és a magyar perfinek terén vannak. Utóbbi területen az egyik leg-

régebbi gyűjtő, a feketekönyv e témáról szóló fejezetének írója. E hónapban választották 

meg a Magyar Perfin Klub elnökének. Tervezett székfoglalójának témája a magyar 

perfingyűjtés fejlődéstörténete a mintegy 40 ével ezelőtti kezdetektől a napjainkra kialakult 

elismertségig és népszerűségig. 

Az előterjesztést a jelenlevők titkos szavazáson egyhangúlag elfogadták. 

 

2018/2 közgyűlési határozat: a közgyűlés ifjabb Király Tibor felvételét a Mafitt tagjai 

közé egyhangúlag megszavazta. 
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4. Egyéb, határozathozatalt nem igénylő kérdések 

a) Szücs Károly, titkár: Az év közbeni rendszertelen tagdíjfizetések követése a tit-
kárnak indokolatlanul sok hibalehetőséggel és többlet munkával jár. Az elnökség 
külföldi mintára határozatot hozott, hogy a következő közgyűlésnek javaslatot tesz 
arra, a tíz éve változatlan tagdíjat a következő közgyűlésen 8.000 forintra emeljük, 
de aki tagdíját január 31-ig rendezi, az továbbra is csak 6.000 forintot fizessen. 

Dr. Révész Péter: a tagdíjfizetési határidőnek január 31 helyett március 1-et java-
solta, szerinte ez jobban betartható. 

b) Barabássy Mikós:  

Mint az MBSZ elnöke, a magyar bélyegvizsgálat újjászervezésével kapcsolatban 

hozzáfűzte, hogy a MABÉOSZ-szal való együttműködést kezdettől fogva fontos-

nak tartja, mert céljuk, hogy a gyűjtőknek közvetlen tanácsot adhassanak azon a 

helyszínen, a MABÉOSZ-ban, ahol a cserék és adásvételek folynak. A jövő hó-

napban a HUNFILÁ-n ezért saját asztallal jelentkeznek, ahol ingyenes tanácsadás 

nyújtanak az érdeklődőknek. 

 

 

A közgyűlést a levezető elnök 11 órakor bezárta. 

Kmft. 

 

 Szücs Károly 

 jegyzőkönyvvezető 

Hitelesítők: 

 dr. Révész Péter dr. Novotny Erzsébet 

jegyzőkönyv hitelesítő jegyzőkönyv hitelesítő 

 s.k. s.k. 

Mellékletek: 

1. Közgyűlési meghívó 

2. Jelenléti ív és tagnévsor 
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